

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 5 DE L'AJUNTAMENT DE SABADELL

Identificació de la sessió

Núm. de la sessió: 14/2014
Caràcter: ordinari
Data: 30 de gener de 2014
Horari: 19.30 h a 20.50 h
Lloc: Centre Cívic de Gràcia

Assistents

Marta Farrés Falgueras, presidenta
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC
Teresa Llamas Frías, vocal de l'Agrupació de Veïns de Gràcia
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l'AV d'Arraona Merinals Can Gambús
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l'AV de Can Feu
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l'AV de la Serra d'en Camaró
Rosend Valls, vocal de les entitats de gent gran
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives
Pilar Altariba Vilarasau, vocal de les entitats del grup *altres entitats*
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d'atenció primària
Elisabeth Pineda García, secretària delegada

Altres assistents:

José Luís Barón Pérez, cap del Servei de Manteniments de Via Pública
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte
Públic assistent

Absents

Excusen la seva absència:

Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat
Luís Perarnau Reyes, vocal d'ES
Olga Acero López, vocal del PSC
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals
Sergi Mestres Garcia, vocal de les entitats culturals
Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives
Daniel Casanellas de Haro, vocal de les entitats del grup *altres entitats*
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%)

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta anterior.
2. Aprovació de la proposta d'atorgament de la Medalla d'Honor de Sabadell.
3. Afectacions al trànsit de la rambla d'Ibèria i entorn per les obres dels FGC.
4. Balanç de l'activitat del consell l'any 2013.
5. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal.
6. Informació dels consells sectorials.
7. Comunicacions.
8. Torn obert de paraules.

Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l'article 12 del Reglament municipal dels consells del districte del 30 d'abril de 1997, la presidenta, la Sra. Marta Farrés Falgueras, declara oberta la sessió.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l'acta anterior

La Sra. Marta Farrés demana si algú ha de fer esmena de l'acta anterior. Atès que no hi ha cap esmena, l'acta de la sessió del 17 de desembre queda aprovada per unanimitat.

2. Aprovació de la proposta d'atorgament de la Medalla d'Honor de Sabadell

La Sra. Farrés recorda que hi ha dues propostes per a l'atorgament de la Medalla d'Honor: la de l'Escola Teresa Claramunt, presentada per l'Associació de Veïns de Gràcia, i la de la Coral Cantaires de Can Feu, presentada per la pròpia entitat. Els mèrits de les dues candidatures s'han fet arribar prèviament als membres del Consell del Districte per a la seva valoració.

(19.35 h Arriba la Sra. Teresa Llamas)

El Sr. Martí Sala diu que voldria fer una aportació abans de la presentació de les propostes. Considera que la concessió de la Medalla d'Honor s'hauria de fer sota la supervisió d'una comissió i un jurat que valorés i avalués els expedients amb objectivitat, ja que, en la seva opinió, el procediment seguit és poc qualitatiu i fa que el guardó es desprestigi.

El Sr. Josep Miquel Casanovas considera que, pel que fa a l'Associació de Veïns, ja s'havia instaurat d'aquesta manera, però que potser caldria replantejar el procediment. Considera que s'ha de definir si la Medalla d'Honor s'atorga a una entitat i/o a una persona i si necessàriament ha de ser una per districte.

El Sr. Martí Sala comenta que l'excés de guardons també contribueix a la pèrdua de valor.

El Sr. Cesar Izquierdo, com a representant dels cantaires de Can feu, diu que la seva entitat ha presentat la candidatura perquè té mèrits suficients per demanar-la.

La Sra. Marta Farrés recorda que la instauració de la Medalla d'Honor del districte es va crear amb la voluntat que fos un premi que atorgués el propi districte a les persones i entitats del barri. De totes maneres, afegeix que fa mig any que es va iniciar una revisió dels processos d'atorgament i participació.

(19.45 h Arriben la Sra. Pilar Altarriba i el Sr. Pol Gibert)

El Sr. Jaume Selvas diu que quan va rebre l'acta del Consell i les propostes de medalles ho va comunicar a l'Associació i ningú en sabia res i pregunta que qui la proposa. La Sra. Marta Farrés respon que la proposta la presenta la pròpia entitat dels Cantaires de Can Feu i suggereix que no s'entri en discussions de procediment intern.

La Sra. Teresa Llamas fa la presentació de la proposta de la Medalla per l'Escola Teresa Claramunt, recorda que la van presentar l'any anterior i que no es va acceptar. Explica la gran contribució pel barri d'aquesta escola en ser capaços de cohesionar dos col·legis de caràcter marcadament diferent. Recorda que tant Mercè Freixa com Riu Sec han estat sempre molt oberts al barri i que cal premiar l'esforç en dur a bon port la fusió dels dos.

El Sr. Martí Sala opina que cal ser més crític, ja que considera que l'Escola Teresa Claramunt fa la feina que ha de fer i que no hi ha una feina extra. En canvi, considera que la Coral dels Cantaires de Can Feu com a mínim té l'afegit que la tasca realitzada és voluntària i retorna al criteri de qualitat anteriorment esmentat.

El Sr. Cèsar Izquierdo fa una breu presentació dels mèrits de la Coral dels Cantaires de Can Feu, assenyalant que aquest any es commemora el 20è aniversari de l'entitat i els faria molta il·lusió rebre la distinció de la Medalla d'Honor. Considera que la Coral sempre ha portat el nom de Sabadell a tot arreu on ha anat i sempre ha col·laborat amb el barri.

La Sra. Marta Farrés demana si es volen mantenir les dues candidatures i els dos representants responen que sí. La Sra. Marta Farrés obre un torn de votacions, essent aprovada per majoria la proposta de l'atorgament de la Medalla d'Honor a favor de la Coral dels Cantaires de Can feu.

3. Afectacions al trànsit de la rambla Ibèria i entorn per les obres dels FGC

La Sra. Marta Farrés presenta el Sr. José Luís Barón, responsable de Mobilitat, Trànsit i Transports, que explicarà al consell les afectacions al trànsit de les obres del FGC.

El Sr. José Luís Barón comença dient que el dies 22 i 23 de febrer (dissabte/diumenge) s'iniciaran els treballs de senyalització de la pl. del Mil·lenari i tall de rambla Ibèria, però que prèviament el dia 10/02/2014 es realitzaran treballs complementaris d'ordenació d'estacionament, del trànsit i del pas de vehicles.

El Sr. José Luís Barón explica les diferents afectacions a la mobilitat amb el suport d'una presentació en power point.

La Sra. Marta Farrés pregunta si pot facilitar l'arxiu de la presentació per enviar-la a tots els assistents i que aquests la facin arribar a les persones que conformen les diferents entitats. El Sr. José Luís Barón respon que entrega còpia de l'arxiu.

El Sr. Isidre Vicente pregunta si caldrà treure aparcament per facilitar el pas de l'autobús i el Sr. José Luís Barón respon que en principi, segons les proves que s'han realitzat, no és necessari prescindir d'aparcament.

(20.10 h Marxa el Sr. Cesar Izquierdo)

El Sr. José Luís Barón explica les modificacions que afecten el c. de Sant Jordi en aquest tram. Només es deixa un carril de circulació en direcció a la ronda de Ponent. Per l'estació provisional és una via molt utilitzada. La parada de Taxis d'Anselm Clavé es traslladarà davant de l'estació.

El Sr. Salvador Tamborero pregunta la durada de les obres i els Sr. José Luís Barón respon que, en principi, hi ha una previsió de dos anys.

El Sr. Martí Sala pregunta si el lateral que hi ha venint de la benzinera es podrà utilitzar i el Sr. José Luís Barón respon que estarà obert, però que la idea és que el gruix del trànsit no vagi cap al c. de Sant Jordi, sinó cap al ramal de Can Feu per evitar el col·lapse.

El Sr. Josep Miquel Casanovas opina que millor que no es permeti i així s'evitarà que la zona es col·lapsi.

La Sra. Marta Farrés obre un torn de preguntes.

El Sr. Martí Sala opina que cal fer quelcom per informar les persones que vénen de Barcelona.

El Sr. José Luís Barón afegeix que en aquest sentit es començarà a fer la senyalització prèvia el dia 10/02/2014 per informar de les modificacions que hi haurà amb data 22/02/2014.

El Sr. Isidre Vicente opina que les dificultats més grans les tindran els veïns de Can Feu, ja que són els més perjudicats perquè hauran de fer més volta.

El Sr. José Luís Barón respon que els habiliten un pas.

El Sr. Josep Miquel Casanovas formula les següents preguntes:

En referència al sector planetes, on hi ha un problema de visibilitat que s'agreujarà per l'increment de circulació, pregunta si es modificarà la freqüència dels semàfors. El Sr. José Luís Barón respon que tota la freqüència dels semàfors de la zona es modifica, ja que ja no hi haurà l'afluència de 45.000 vehicles i estan treballant en la regulació dels

temps. Afegeix que s'està estudiant fer una petita rotonda per darrera del c. de Pau Claris.

En referència a la zona de darrera la Gran Via, pregunta si es sacrificarà aparcament i afegeix que, per experiència, creu que el fluxe de vehicles no baixarà, ja que en lloc d'anar per la Gran Via els vehicles voldran passar per la drecera. El Sr. José Luís Barón respon que en principi no es prescindirà d'aparcament i que si calgués fer-ho només afectaria a tres o quatre places, just a la sortida del semàfor.

La Sra. Marta Farrés diu als assistents que demà els farà arribar la presentació i agraeix la intervenció del Sr. José Luís Barón.

El Sr. Josep Miquel Casanovas qüestiona si calia tancar-ho tot considerant la durada de l'obra i el Sr. José Luís Barón respon que és una única obra, que s'ha d'excavar i tancar-ho tot per seguretat.

La Sra. Marta Farrés anuncia que el dia 10/02/2014 tindrà lloc la reunió de la Comissió de Seguiment amb la Generalitat de Catalunya i anima els assistents a anar-hi i formular aquestes preguntes que són més de l'àmbit de qui realitza l'obra.

(20.30 h Marxa el Sr. Josep Miquel Casanovas).

4. Balanç de l'activitat del consell l'any 2013

La Sra. Marta Farrés presenta el Balanç de l'Activitat del Consell i dóna còpia als assistents, afegeix que si hi ha alguna aportació la facin en el proper ple.

La Sra. Marta Farrés fa referència al tema de l'horari del Consell de Districte i pregunta si es vol avançar. S'acorda fer-los a partir del següent a les 19.00 hores.

5. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal

La Sra. Marta Farrés recorda que està pendent el nomenament d'un representant del districte en el Consell Escolar Municipal i demana si hi ha algun voluntari. En no haver-ne cap resta pendent per a la propera sessió.

6. Informació dels consells sectorials

La Sra. Marta Farrés explica que no hi ha informació dels Consells Sectorials perquè no n'hi ha hagut cap.

7. Comunicacions

La Sra. Marta Farrés explica que no hi ha comunicacions a fer.

8. Torn obert de paraules

El Sr. Martí Sala observa que la informació entregada dels Consells de Districte és de tota la ciutat i no només del districte 5.

El Sr. Martí Sala fa referència a un arbre que ocasiona problemes als veïns en el c. de Frederic Soler.

La Sra. Marta Farrés explica que en té coneixement però que és un tema una mica complex. L'arbre es troba dins els límits d'una obra de propietat privada i l'empresa està en concurs de creditors: ni l'arbre, ni el quadre elèctric són de l'Ajuntament i, per tant, no hi poden intervenir. S'han fet les gestions que es podien fer, però no s'hi pot intervenir perquè en estar en concurs de creditors entra dins l'àmbit judicial i l'Ajuntament no hi pot actuar.

El Sr. Martí Sala exposa una queixa per la poca celeritat en la devolució de les fiances, malgrat que hi ha força diligència a l'hora d'efectuar el pagament. Entén que hagi de passar un tècnic per comprovar que tot estigui bé per retornar la fiança, però considera que en aquests moments no hi ha tantes obres i es podria accelerar el tràmit.

El Sr. Salvador Tamborero agraeix que s'hagi dut a terme la recollida de coloms i manifesta que el barri està molt més net i els cotxes també.

El Sr. Salvador Tamborero pregunta si hi ha previst fer poda d'arbres, ja que al c. de La Palma estan molt alts.

La Sra. Teresa Llamas insisteix en demanar la poda perquè alguns arbres estan molt alts.

La Sra. Eli Pineda respon que en principi no hi ha poda programada en breu però que sí que es farà el tractament de processonària.

La Sra. Teresa Llamas pregunta si ja no es recull la brossa orgànica, ja que ha observat que en el c. de Permanyer cantonada amb c. de Viladomat ha desaparegut el contenidor.

El Sr. Isidre Vicente pregunta si al final del Passatge Pere Serra cantonada amb el c. del Pintor Borrassà es pot posar un mirall per millorar la visibilitat.

El Sr. Francisco Javier Martínez explica que ara es començaran a fer activitats en el viver i demana si la llum que hi ha a l'exterior està connectada: la Sra. Eli Pineda respon que la llum funciona amb temporitzador. El Sr. Francisco Javier Martínez explica que a l'interior sí, però que a l'entrada no n'hi ha.

El Sr. Francisco Javier Martínez demana si es pot rebaixar l'escala de l'entrada, ja que és molt elevada.

El Sr. Francisco Javier Martínez pregunta quan s'arreglarà l'esvoranc que hi ha al davant de l'edifici. La Sra. Eli Pineda respon que creu que està arreglat però que ho comprovarà.

El Sr. Francisco Javier Martínez exposa que caldria revisar l'alarma d'incendis, ja que no funciona correctament i no saben si està ben connectada.

El Sr. Francisco Javier Martínez pregunta si es pot anul·lar la instal·lació de gas, ja que no s'utilitzarà perquè disposen de bomba d'aire i si no s'anul·la hauran de pagar la quota mínima.

La Sra. Marta Farrés respon que ho miraran ja que no sap si es pot anul·lar la instal·lació.

El Sr. Jose Joaquín Fernández pregunta si la instal·lació de la Torre té dos radiadors perquè en aquest cas potser no es podrà anul·lar. La Sra. Marta Farrés respon que es mirarà.

La Sra. Marta Farrés proposa d'anar a veure les instal·lacions amb els membres del Consell del Districte.

La Sra. Pilar Altarriba manifesta que li agradaria fer aquesta visita, ja que recorda que la visita al CAP va ser molt interessant.

La Sra. Marta Farrés proposa fer la visita fora del Consell del Districte, per exemple un dia de febrer.

El Sr. Jose Joaquín Fernández informa que es farà una jornada de portes obertes al juny.

El Sr. Martí Sala agraeix que s'hagi tapat el forat del c. d'Anselm Clavé.

El Sr. Martí Sala demana que es presentin els assistents al Consell del Districte abans de començar la sessió.

Atès que no hi ha més paraules demanades, la Sra. Marta Farrés aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta.

La secretària delegada

Vist i plau
La presidenta